
• 

MINISTERIE VAN BUITENLA z T 

Dlrecttel Afdelinlt I :::JG ES 

'S-GRAVENHAGE 

L 

e oör ln 1. 

Co"i, ie vvor u : te_r~tl_ p, 

de Vri:h~ndels7onq" 

75 Datum: ~ ei 95 

Oude.we'PI Vers laL tv e c de vcr,- -id':)ring 
Speciaal Corli té 

Kenmer": 7 34 58 

foto-ur: 182932 

" / c· 
Bijgaand zend ik U het verslag van de ~ ee e 

vsr.aderinc V3n het rpeciale Co~ité ven de -_G 
iü 7a'ce de Eur pese ..=cûnoT'ische Associatie elKe 
op 20 r.lei jlo i 1 Brussel ~erû Ê ehoudeno 

De Secretaris, 

(\ ~\i . 
11,.( \-{~ \-- . / 

RoJo van Schaik 

-

VERZOEKE BIJ BEANTWOORDING DATUM. KENMERK EN ONDERWERP TE VERMELDE 

© NA, 2.03.01 (Arch. AZ/KMP) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 2889
http://resources.huygens.knaw.nl/europeseintegratie/doc/S01508



• 
Fo o.Btz. 182773 

• 

van de ver derin van het 
Comit~ szone d • 20 ei 

te Brusse 

In verband met de omstandigheid dat deze veroaderln de 
laatstewas die door de Heer van der Beugel in EEG-ver and 
wordt medegemaakt heeft de heer Rey, als voorzitter vaL het 
Comit~ Sp~cial, een afscheidswoord tot de heer Van der Beugel 
gericht waarin hij van de waardering getuigde der aan~ezigen 
voor de 'celangs telling, de levendigheid en de helderheid -Ils':=.r
mede de heer Van der Beugel steeds aan de discussies in het 
kader van de EEG heeft deelgenorneno In zijn dank oord get~lgde 
de heer Van der Beugel o~m. van zijn grote verbondenheid met 
het probleem der Europese economische en politieke saamhorig
heid. 

Seoretariaat 
De afspraak, in de vorige veroadering gemaakt, tot een 

gecombineerde secretariaatsvoering door het Commissie-appar~a 
en het Raadssecretariaat bleek nOb niet te zijn gerealiseerdG 

Er lagen een verslag van de Commissie en een aantekening van 
het Raadssecretariaat, onderling verschillend, ter tafelo De 
heer Rey deelde mede als voorzitter bevredigende arrangementen 
te zullen treffeno De meningen bleken te verschillen- over de 
wenselijke omvang van de verder te maken versla~en waarbij et 
name de Duitsers op beperking aandrongeno 
Agenda voor de verdere besprekingen 

Een door de Commissie op 8 mei toegezonden concept voor 
een 11j s t van te be sprel{en vragen werd wat de hoofdlij en be
treft goedgekeurd in dien zin dat eerst over de wenselijkheid 
respo mogelijkheid ener Associatie zal worden gesproken, da~rna 
over de vorm ener definitieve Associatie en pas indien deze op 
korte termijn niet bereikbaar blijkt over ~ en ~oorlopibe rebe-
lingo 

De heer Müller Armack meende dat lEt voorts op de weg van 
het Comité Spécial lag na te gaan op welke wijze men de onge
rustheid bij onze partners in de l'ZES kan wegnemeno Hoewel de 
vergadering de wenselijkheid bleek in te zien van zowel een 
positief OEES-beleid bv. tijdens de koménde besprekinben inza
ke de 90% liberalisatie als van permanente informatie der OEES
partners over de stand der Vrijhandelszonebesprekin€en in de -
Ze~werd terzake geen besluit genomen. De heer ~ijller ' r~ack 
achtte voorts een bespreking van de houding der EEG te~enover 
de plannen voor een kleine Vrijhandelszone tussen de ~even non
Zes gewenst0 

De heer Van der Beugel, zich beperkende tot deel I der 
Commissie-agenda, merkte op dat het z. io juist zou zijn 11?- de 
agenda tot uitdrukking te brengen dat het begrip m rché llb~e 
een verzamelnaam is waaronder zowel de Vrijhandel s zone als/een 
s peciale Douane-Unie als à la Pella kunnen valleno Hiermede 
kon de vergadering zich vereni &en evenals met de opmerking dat 
het juister zou zijn de punten 8, 9 en 10, waaronder oom o de 
kwestie van he t objectief en van de vaste eindter~ijn vallen , 

;=de volledige Douane-Unie of 
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niet alleen te bespreken vanuit het oogpunt der vereni b ar
heid met het GATT m5ar ook van1ut de eigen merit s van deze 
vraagstukkeno 

Meer bezwaren ondervond de opmerking van de heer an 
der Beugel dat het van zeer veel groter belang is in t_t 
Comit~ Spácial te komen tot een definitie van de hou ~ 

~ 

van de Zes tegenover een Europese Economische Associatie 
dan uitvoerige speculaties te houden over de opvatt~ngen 
van de overige OEES-landen resp" van de Verenigde Stateno 

De heren Snoy, Catani en !~üller Armack onderschreven 
dit oordeel docn de heer Wormser betoogde dat Frankrijk bui
tengewoon veel waarde hecht aan serieuze behandeling va -
gelijke bezwaren van derde landenp in het bijzonder le~eL 
van het GATT" 

Nadat de heer Vall der Beugel, langs dezelfde lijn _ls 
hij in de vorige vergadering van het Comité Spécial had ge
daan, had betoogd dat de ervaringen tijdens de bespreki en 
over het Verdrat. van Rome hadden aangetoond hoezeer het 
nodig is eerst de eigen wil te formuleren en gewezen had 0 
het gevaar dit reeds zo moeilijke proces te compliceren do r 
speculaties over de houding van de andere landen, werd beslo
ten om b~ de uiteenzettingen over de standpunten der zes le
denlanden tevens zo nodib aandacht te schenken aan de reac
ties die deze houdine in de buitenwereld zou kunnen op lekken. 
In de woorden van de heer Catani zou men zo de door de Zes 
gewenste _:ossine kunnen toetsen aan de eisen van het GA~_ 
en in het bijzonder van de Verenigde Stateno 

Wenselijkheid van een multilaterale Europese Economische 
Associatieo 

De heer Snoy bepleitte met kracht de politieke en eco
nomische noodzaak van een Associatieo De expansie die van 
een vrijmaking van het handelsverkeer wordt verwacht moet 
niet blijven staan bij de grenzen van de Zeso De Zes, die 
een der grootste economische machtsblokken gaan worden, heb
ben geen reden zich af te sluiten maar hebben een verant
woordelijkheid als leden van de OEES die de draagster is van 
het beginsel der liberalisatie van het handelsverkeero Dit 
is een Europese verantwoordelijkheid die veel verder 6aat 
dan vooralsnog mogelijk is in wereldverband. Indien men deze 
verantwoordelijkheid aanvaardt rest slechts het vinden van 
een formuleo Nu de Vrijhandelszone als formule moeilijk rea
liseerbaar is gebleken zullen de Beneluxlanden er niet voor 
terugschrikken een andere, eventu~ vagere, formule te aan
vaarden aangezien hun ervaring in de Benelux heeft bewezen 
dat men ook met een vagere formule toch het gewenste dmal 
kan bereiken" 

De heer MÜller Armack onderstreepte de politieke eis 
van alle verantwoordelijke Duitse organen inclusief het par
lement om te geraken tot de Europese Associatie maar ver
klaarde dat de Duitse regering toa.v. de toe te passen metho
de bereid was tot grote soepelheid zoals het Duitse memoran
dum reeds had aangetoond~ 

De heer Catani sprak in dezelfde zin daarbij echte: aan
gevende dat naar de opvattinf:,en van de Italiaanse reger~ng 
men niet slechts de vrijmaking van het onderlinge verkeer 
moest nastreven maar ook een gecombineero, zo mogelijk ge
zamenlijk beleid op het gebied van de handelspolitieko Deze 
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behoeft niet identiek te zijn aan die van de E G aar j oe
ten het tegenov'r de Elf duidelijk stellen dat ij eze he h e 
samenwerking tussen de Zeventien op handelspolitie ge ied 
eisen. 

De heer Wormser wees er op dat Frankrijk als eni e de 
Commissievoorstellen practisch heeft aan~aard, niet zozeer 
omdat deze het optimaal wenselijke weergeven als wel omdat 
zij het maximaal mogelijke schijnen te vormen, niet slechts 
voor Frankrijk maar ook in het lLcht van hetgeen wij over de 
opvattin en van de Elf en van de Verenigde Staten weteno 
Frankrijk wenst de verenigende banden met de OEES-landen aar 
bij het kiezen van de methode mag men zich niet los maken van 
hetgeen in het verleden is geschied en gezegd noch ook mag en 
het Verdra van Rome in gevaar brengeno Elke oplossing moet 
derhalve zorgvuldig worden ingepast in hetgeen de Elf wensen 
resp. hetoeen de ontwikkelin der wereldsituatie in de laatste 
maanden te zien heeft gegeven; het kan niet worden ontkend 
dat er in deze wereldsituatie sinds kort aanzienlij~e ijzi
gingen zijn ineetredeno Hij gaf overigens de verzekering dat 
Frankrijk actief aan het zoeken van een oplossing wil mede er
ken maar waarschuwde tegen het streven om verder te gaan dan 
de Commissie had aangegeven omdat men daarmede het Commissie
voorstel zelve in gevaar zou kunnen brengeno 

De heer Snoy meende dat het geen zin heeft te ontkennen 
dat er ernstige verschillen tussen de Zes zijn. De Beneluxlan
den accepteren vanzelfsprekend de onaantastbaarheid van het 
Verdrag van Rome maar, anders dan de Fransen en de CO!l1IIlissie, 
geven zij priori tei t aan de Europese samenwerking;.= Vijf lan- . 
den van de EEG hebben het Commissievoorstel verworpen omdat 
zij deze prioriteit niet stelde althans deze primaire . samen
werking tussen de Elf niet mogelijk achtteo Hij verwees naar 
de verklaringen van Minister Wigny in het Belgische parlemento 

Ook de heer Müller Armack meende dat de bezwaren tegen de 
nauwe samenwerking tussen de Zeventien niet liggen bij de Elf 
of bij de VererlÏé,de Staten maar in de Franse publi 'ó' opinie 
en in de opvattingen van de Franse regeringo Het is I ' ist dat 
men in het licht der convertibiliteit iets gevoeliger is ge
worden op het punt van de discriminatie met betrekking tot 
contingenten maar hij heeft zich in de Verenigde Staten er 
van kunnen overtuigen dat dit zeer algemeen gestelde beginsel 
geenszins betekent dat het GATT zich tegen de regionale aan
sluitingen zou verzetteno Uiteraard moeten er in dergelijke 
recionale aansluitingen een aantal vaste elementen voorhanden 
zijne 

De heer Rey betoogde dat het Commissievoorstel uitgaat 
van de overtuiging dat de huidige situatie tegenover de O~ES~ 
partners en in de wereld niet bevredigend is maar de COmm1SS1€ 
kon zich niet losmaken van het feit dat de Zes het onderling 
niet eens zijn over de te kiezen oplossing hetgeen haar heeft 
geleid tot de conclusie dat het te vroeg was voor het formu
leren van een definitieve regeling en men tevreden zou moeten 
zijn met een voorlopige oplossingo 

De bespreking kreeg een veel aaiDen-mr karakter door een 
uiteenzetting waartoe de heer Marjolin de gelegenheid kreeg. 
Deze betoogde dat de wereldsituatie en met name het evenwicht 
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tussen de landen van de vrije wereld principieel is vera d rdG 
De OEES-landen zijn niet meer deficitair in dollars aar inte
gendeel verliezen de Amerikanen voortdurend àollars en lijf+ 
hun e~)ort achter bij die van Europa naar de Vereni5de S aten~ 
De Amerikanen hebben ons in de deficitaire periode niet 
slechts grootmoediglijk gesteund maar met bewonderenswaar ige 
verziendheid aangespoord tot het creëren van een discrimina
toir Europeee handelssysteemo Nu liggen de verhoudingen Offibs -
keerd. De heer Marjolin stelde de vraag of het wijs is onder 
deze omstandigheden een Europese Associatie te creëren die 
neerkomt op een discriminatie tegen en een isolement van de 
Verenigde Stateno Zal dit het protectionnisme in de Verenigde 
Staten niet bevordere~ en eventueel ook de bereidheid tot hulp 
aan onderontwikkelde landen,die ook voor Europa zo belangrij_ 
is, verminderen? Moa"w., is er een morele en politieke besls 
voor ep.n VJ:j_jhandelszone ? De heer Uarj clin waarsc-hu de tegen 
het gebruik van het politieke argument der Europese saamhorig
heid aangezien "dit in feite een lagere waardering van de poli
tieke banden met de Verenigde Staten zou bewijzeno Er bli 4 ven 
wel redenen voer namv'? banden met de OEES bvo met betrek...:ing 
tot de cc llj ..l .. lc"tuurpoli tiek wa~raan de Amerikaneü en Canade!!en 
dan kunnen meedoeno Wat de versterking van de handelsbelangen 
betre"ft zijn er geen redenen voor de Zes zich te beperken to-'
de OEES-leden maar moet men zoeken naar rela·ties met· alle la.n
de~ Europees OT nie~ die belangrijke handelspartners van Eur -
pa en van de Zes zijno 

Voor de heer Van der Beugel wierp de uiteenzetting van de 
heer Marjolin een belangrijk licht op de voorstellen van de 
Europese Commissieo Men kan in het Commissievoorstel waarderen 
dat het poogt tegemoet te komen aan die EEG-landen die speciale 
banden met de OEES-partners wensen maar indien men de gedachtel 
gang van de heer Marjolin volgt betekent dit dat men de wense
lijkheid van een specifiek Europese oplossing ontkento Als de 
tendens van deze gedachtengang juist zou zijn, als het Europa 
van de Zeventien derhalve als zodanig niet meer existeert, ver
andert de problematiek fundamenteelo Spreker wil zich tot twee 
opmerkingen beperken& 
a~ Indien deze stelling juist is,is het intellectueel en poli 
tiek zuiver te erkennen dat zij ook voor de EEG geldto Zij be
tekent dat de EEG een volstrekt open politiek moet volgen en 
men kan dan vervolgens bij het spreken over een Associatierege
ling niet ook nog de argumentatie hanteren dat er evenwicht 
moet zijn in de wederzijds te verlenen voor- en nadelen o 

b o Spreker ~eeft veel meer vertrouwen in het begrip van de 
Amerikaanse regering voor de politieke noodzaak der Zuropese 
vereniging en voor de bereidheid deze te stellen tegenover 
eventuele economische nadeleno Het ware te wensen dat deze poli
tieke visie met evenveel kracht zou worden gepropageerd als is 
geschied met betrekking tot de inte t~ratiegedachte waarvan de 
EEG het uitvloeisel iso 

Samenvattende meerrle de heer Van der Beugel dat een zo over
tuigde oriëntatie op de mondiale situatie eist dat men meer dan 
lipservice geeft aan het beginsel ener open Europese politiek Q 
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Veel van wat de heer Marjolin gezegd heeft over de aaneenslui
ting van de Zeventien kan ook seze_d worden over de Ge'een
schap zelveo Een Europa dat non-discri~inatoir zou zijn zou 
een bijdrage zijn voor een verruiming van de wereldhandel en 
de ~merikanen hebben, ondanks sommiGe uitspraken van GATT
specialisten, zoio een voldoende brede visie om dat te besef
feno 

De heer Rey wees de heer Van der Beugel er op dat men de 
uitingen van de heer Marjolin niet als commentaar op het COill
missierapport mocht beechouweno Uit deze, en een enkele on
dershandse opmerking kan worden afgeleid dat de Commissie als 
geheel de beschouwingen van de heer Marjolin niet voor haar 
rekening neemte 

De heer Snoy toonde zich buitengewoon verontrust door 
hetgeen de heer Marjolin heeft Gezegdo Het leek immers alsof 

' deze de Associatie niet eens meer als wenselijk beschou'.'lt, 
derhalve afziet van het mogelijke. Hij wil vasthouden aan de 
verklaringen die de heer Spaak namens de Zes bij de creatie 
van de EEG heeft af~elegdo 

Ook de heer Müller Armack en eatani ontkennen geenszins 
de groei van de verantwoordelijkheid van de EEG tegenover de 
wereld en de wenselijkheid uiteindelijk te komen tot een non
discriminatoire verhouding maar menen dat dit geehszins de 
saamhorigheid van de Zeventien e n de mo gelijkheid van speciale 
banden tussen hen onderling ver~indert. 

De heer Wormser meent dat het nuttig zou kunnen zijn te 
informeren wat de houding van de Elf is tegenover de Amerikaar,
se visies zoals de heer Marjolin deze schetsto Zijn de Elf be
reid, als er een Associatie gecreäerd is, zonder reserve de 
critiek van de buitenwereld te weerspreken. 

Tenslotte betoogden de heren FIüller Armack en Snoy nog
maals dat de Elf een initiatief van ons verwachten en blijk
baar niet bevreesd zijn voor het creëren· van een discrimine
rend~ sarnenwerkingo Dit blijkt reeds uit het streven naar een 
samenwerking tussen de zes of zeven non-Zes, die immers ook 
discriminatoir zal zijn} waarbij de heer Snoy opmerkte àat de 
Zeven deze samenwerking blijkbaar als een proef beschouwen of 
een Vrijhandelszone inderdaad mO Gelijk is en haar in dit licht 
en als mogelijkheid tot hervatting van de onderhandelingen 
zelfs niet eens zo sterk wil afkeuren~ 

De heer Van Ittersum die. na het vertrek van de beer Van· . 
der Beugel de Nederlandse deleeat1e voorzat, vroeg zich af of 
de EEG zich kan permitteren geen initiatieven te nemen. 
Hij wees op de bui ten ele Zes zich in Europa . kri8talliseren'~è . 
wens om thans door een eigen or<:,: anisatie de Europe~e ASSOC1~tH 
af te dwinben en waarschu~de, het belanL daarvan n1et te onoer
schattend 

De heer Rey onderstreepte deze opvatting en was van mening 
c1:>t wij de volgende fase in het afbraaksysteem van de EEG t.wo de 
c J,, ~)tingentsverrLliming per 1 januari a. So niet mó,gen afw~chten .. ~ 
Vóór die tijd mosten wij met voorstellen komen ook al z1jn de~e 
eventueel slechts beacheideno 
De vorm ener Associatie 

De heer Snoy gaf een toe~ichting op heiBen~luxvoorstel to ~ 
aanvaarding van de marché libre als objectiefo Hiermede z.ou men 
een intern vrij handelsverkeer aanvaarden zonder 
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reeds nu vast te leggen welke modaliteiten daarvoor orden 
gekozen zoals een Vrijhandelszone, een volledige Douane-Unie 
of een beperkte Douane-Unie à la Pella, eventueel 00 een 
ad hoc regeling op grond van art. 25 van het GAT! of andere 
vormen die bij een ~ventuele revisie van het GATT-verdrag 
acceptabel zouden blijkeno De practijk zou moeten uit ijzen 
welke ernstibe moeilijkheden zouden ontstaan rbij en ech-
ter wel ook he t systeem van de clausEB de sauve g:1rde kan han
teren. De heer Snoy ging, met name door de referentie aan 
art. 25 en aan wijzigingsmogelijkheden van het GAT~ dus iets 
verder dan het Beneluxmemorandum maar wilde toch niet toege
ven dat hiermede practisch het standpunt van ... ~t Commissie
voorstel wordt overgenomen 9 aangezien de Benelux in ieder ge
val volledige afschaffing binnen een vaste termijn eiste 
Juist de <lI:Eekerheid t. ao v. het regime naar bui ten maakte he t 
Beneluxvoorstel volgens de heer 'Normser echter onaantrek elijk 
voor de Franseno Frankrijk voelt meer voor interne aforaak 
naar gelang de harmonisatie van het beleid naar buiten voort
schrijdt. Een tegenvoorstel wilde de heer Wormser echter niet 
doeno 

Ook de heer Catani waarschuwde tegen de aanvaarding van 
een vaste eindtermijn omdat dit zoio de handen van de Gemeen
schap zou binden en men daardoor de kans zou verspelen de Elf 
mee te lokken naar een systeem Van gecoördineerde of gemeen
schappelijke handels- en tariefpolitieko De Elf zullen toch 
op zijn minst moeten aanvaarden dat hier een ernstig probleem 
ligt dat oplossing vereist. 

Daartegenover betoogde de heer Müller Armack in eerste 
aanleg dat een vaste eindtermijn niet alleen tegenover het 
GATT formeel nodig i s maar ook om de zelfstandige krachten 
in het bedrijfsleven te mobiliseren die in hun investerings
en commerciele politiek pas dan met het ontstaan der marché 
libre zullen rekening houden indien zij er vast op kunnen ver
trouven dat deze binnen bepaalde tijd zal zijn gerealiseerd; 
dit vooruitlopen door het bedrijfsleven is bov~ndien een be
langrijke kracht tot realisering van de marché libre zelf zo
als de ontwikkeling binnen de EEG reeds aantoont. 

In de loop der besprekingen bleek dat de heer Wormser 
noch het objectief der rnarché libre noch de vaste eindtermijn 
kon aanvaarden terwijl de heer eatani wel het objectief wens
te - omdat de Italiaanse regering anders het nemen van inte
rimmaatregelen niet zou kunnen verdedigen - maar tegen het nu 
vastleggen van een vaste eindtermijn ernstige bezwaren bleef 
zieno 

Daartegenover hield Müller Armack evenals de Beneluxdel&
gaties krachtig aan beide vereisten vast waarbij de heer 
Müller Armack tenslotte zover ging aan te geven dat hij tot 
alle mogelijke conc~s sies bereid was als de vaste eindtermi~r;, 
als punt van uitgang van het overleg, maar werd aanvaardo HlJ 
deed een sterk beroep op de heer Wormser de eindter~ijn, die 
immers reeds in Venetië was aanvaard - zij het in ruil voor 
een mogelijkheid van Carlirechten in bepaalde sectoren -te 
acceptereno Dit was voor hem het centrale punto Zijn argumen
ta tie beperkte de heer I:lüller Armack overigens tenslotte ui t
sluitend tot de formele vereisten van het GATT o 
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De heer Wormser trachtte daartegenover aan te tonen dec; er 
wel een zekere mate van overeenste~~ing tussen de zes -e e a·~e9 
bestond omdat ook hij wel de keuze van een objectief belangrijk 
vond maar dan in de vorm van een intentieverklaring zonder eind
termijn, terwijl hij daarnaast geen cnmiddellijk begin van de 
afbraak wenste doch een zekere décalabe en een binding van de 
voort~ang der tariefafbraak aan de maatregelen tegenover de bui
tenwereld die zaia daaraan noodze Le lijkerwijs verbonden moesten 
wordf'n. 

Hij begreep niet waarom een intentieverklarin~ zoveel min
der bevredigeûû was voor de Duitse en Beneluxdelegaties dan een 
vaste eindtermijn en schetste met nadruk de consequenties die 
voor de Franse onderhandelaars verbonden zouden zijn aan de op
neming van een vaste eindtermijn: de Franse publieke opinie zou 
dan eisen dat zeer gedetailleerde regelingen op allerlei ge ied 
in het verdrat, zouden worden opgenomen waarvan een moeizar.1e on
derhandelino zoio de consequentie zou zijno 

De heer Wormser persoonlijk prefereerde een kort verdrag 
waarin aloemene beginselen zouden zijn opgenomen, maar daarin 
zou z.io met een intentieverklaring moeten worden volstaano ~it 
kon toch voor de andere delegaties niet zo'n serieus verschil 
makeno De tegenetellinu bleek echter niet overbrugbaaro 

Aangetekend zij in dit verband dat de heer Marjolin bijzon
dere waarde hechtte aan art. 111 van het EEG-verdrag volgens 
hetwelk er eel). gezamenlijke handelspoli tiek moet worde-n ontwik
keld gedurende de overbangsperiode; waar de Gemeenschap deze no€ 
moet ontwikkelen achtte hi_j het a fortiori onmogelijk voor de 
Elf zich op een dergelijk objectief vest te leggeno Dit bete
k ~nde uiteraard dat de heer Marjolin ook uit dien hoofde een 
Associatie onrealiseerbaar achtte en zich daarmede stelde tegen
over de wensen die molk de heer Catani met zoveel kracht had ver
dedigd. Een zekere tegeJlstelling bleek overigens op dit punt 
te bestaan tussen de heren Marjolin en -Von der Groeben, welke 
laatste oomo een constructie mogelijk achtte waarbij men wel een 
vaste eindtermijn aanvaardt maar dan onder de voorwaarde dat er 
binnen die termijn een bevredigende handelspolitieke samenwer
king wordt 5erealiseerd. Hij voelde voor een der0 elijke algeme
ne formule meer dan voor een kwistig hanteren van ontsnappings
clausules o 

Nadat de heer Snoy nog eens had gewezen op het feit dat 
wij in het Ockrent-rapport over deze problemen reeds een grote 
mate van overeenstemming hadden bereikt die niet over boord be
hoeft te worden geworpen ook al écarteert men de formule ener 
Vrijhandelszone, herhaalde de heer MÛller Armack zijn beroep op 
de heren Wormser en Catani met betrekking tot de vaste eindter
mijn terwijl hijzelf zijnerzijds toezegde te zullen nadenken 
over de wens die de heer Catani had uitbesproken met betrekkinf 
tot de aanvaarding door de Elf van een doelstelling op het ge
bied van de buitenlandse handels- en tarievenpolitieko 
Voorlopige refeling 

In de loop van het voorafgaande gesprek kwam ook de voo~lo
pige regeling ter sprake zulks op grond van de veronderstelllZ: 
van de heer Rey dat de Zes het hierover althans eens ~ouèen zijn 
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De heer Snoy was echter niet bereid over een voorlop1 e re
geling te spreken zonder dat er een Quidelijk pers ectief op lan
ge termijn is, terwijl de heer Van Ittersum er o~ wees dat et er 
niet om ging in het Comit~Spéciel te komen tot een soort van 
grootste gemene deler en een minimum oplossing maar tot een voor
stel dat perspectief biedt op realisatie en aanvaardbaarheid voor 
de Elf. 

De heer Wormser meende dat een provisoire regelinL het karak
ter moest hebben van een bedenkperiode met enige maatregelen op 
wereldwijde basis en niet die van een eerste fase op weg naar een 
objectief waarover onzekerheid bestaato Hij meende dat uit par o 7 
varl het Beneluxmemorandum bleek dat deze gedachte toch ook binnen 
de Benelux wel zekere aanhang had. 

Besloten werd dat in de volbende veruadering zal worden na
gegaan of de standpunten met betrekking tot objectief en eindt-r
mijn elkander kunnen benadereno Deze volgende vergadering zal 
plaatsvinden op 5 juni te 10.45 u o 


